



ທະນາຄານນະໂຍບາຍ ເລັ່ງພັດທະນາສິນເຊື້ອໄລຍະໃໝ່



ທະນາຄານນະໂຍບາຍ (ທນບ) ໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຢ່າງເປັນທາງການ ໃນຕົ້ນປີ 2007 ເປັນທະນາຄານສະເພາະກິດ, ບໍ່ສະແຫວງຫາຜົນກຳໄລ ຊຶ່ງຢູ່ພາຍໃຕ້ການຄຸ້ມຄອງຂອງທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ (ທຫລ) ແລະ ມີພາລະບົດບາດສະໜອງສິນເຊື້ອດອກເບ້ຍນະໂຍບາຍ ປະກອບສ່ວນແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກໃຫ້ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າໃນເມືອງເປົ້າໝາຍ, ຈຸດສຸມລັດຖະບານ-ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ບ້ານ 3 ສ້າງ.

ທ່ານ ວຸດທິ ເລື່ອນວິໄລວິງ ຄະນະຜັກ ທຫລ, ຜູ້ອຳນວຍການ ທນບ ໄດ້ແຈ້ງໜາກຜົນໃນທີ່ປະຊຸມວິຊາສະເພາະໃນເດືອນສິງຫາ ຜ່ານມາ ກ່ຽວກັບການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນ; ນັບແຕ່ມີສ້າງຕັ້ງຮອດທ້າຍປີ 2019 ທນບ, ສະໜອງສິນເຊື້ອເຂົ້າເຖິງປະຊາຊົນຢູ່ເມືອງເປົ້າໝາຍ ກວມເອົາ 17 ແຂວງ, 1 ນະຄອນຫຼວງ, 72 ເມືອງ, ເປັນເມືອງທຸກຍາກ 23 ເມືອງເທົ່າກັບ 100 % ຂອງເມືອງທຸກຍາກທົ່ວປະເທດ (23 ເມືອງ); ເຂົ້າເຖິງບ້ານໄດ້ 3.633 ບ້ານໃນນີ້ບ້ານທຸກຍາກ ກວມ 74, 13 % ຂອງບ້ານທຸກຍາກ, ຈັດຕັ້ງກຸ່ມກູ້ຢືມເງິນໄດ້ 26.523 ກຸ່ມ, ຄອບຄົວເຂົ້າເຖິງ 189.861 ຄອບຄົວ, ເປັນຄອບຄົວທຸກຍາກ 40.782 ຄອບຄົວ, ເທົ່າກັບ 19,26 % ຂອງຄອບຄົວທຸກຍາກທັງໝົດ. ຈຸດສຸມພັດທະນາຂອງລັດຖະບານ-ທ້ອງຖິ່ນກວມເອົາ 7 ແຂວງ, 1 ນະຄອນຫຼວງ, 60 ເມືອງ, 66 ຈຸດສຸມສາມາດເຂົ້າເຖິງ 100% ຂອງຈຸດສຸມທົ່ວປະເທດ ກວມ 86,01% ຂອງບ້ານຈຸດສຸມ (522 ບ້ານ), ຈັດຕັ້ງກຸ່ມກູ້ຢືມເງິນໄດ້ 3.492 ກຸ່ມ, ເຂົ້າເຖິງຄອບຄົວ 28.275 ຄອບຄົວເທົ່າກັບ 58,01% ຂອງຄອບຄົວຈຸດສຸມ (48.743 ຄອບຄົວ) ເປັນຄອບຄົວທຸກຍາກ 2.779 ຄອບຄົວ. ບ້ານ 3 ສ້າງ ກວມເອົາ 18 ແຂວງ-ນະຄອນຫຼວງ, ມີ 78 ເມືອງສາມາດເຂົ້າເຖິງໄດ້ 203 ບ້ານ; ມີ 33.482 ຄອບຄົວ, ເປັນຄອບຄົວທຸກຍາກ 2.052 ຄອບຄົວ.

ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການສະໜອງສິນເຊື້ອ ສາມາດສ້າງໄດ້ 85 ໂຄງການພື້ນເດັ່ນ ແລະ 85 ຄອບຄົວຕົວແບບ ໃນການນຳໃຊ້ເງິນກູ້ ຂອງ ທນບ ໃນນັ້ນ ປູກຝັງ ມີ 10 ຄອບຄົວ, ລ້ຽງສັດ 72 ຄອບຄົວ, ຫັດຖະກຳ ມີ 12 ຄອບຄົວ, ປຸງແຕ່ງ ມີ 2 ຄອບຄົວ, ບໍລິການ ເກັບຊື້ຜົນຜະລິດກະສິກຳ ມີ 1 ຄອບຄົວ.

ໃນຍຸດທະສາດການສະໜອງສິນເຊື້ອໄລຍະໃໝ່ຂອງ ທນບ ແມ່ນການສະໜອງສິນເຊື້ອ ປະກອບສ່ວນແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກຂອງ ປະຊາຊົນໃຫ້ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກ ດ້ວຍການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງອຳນາດການປົກຄອງ ແລະ ຂະແໜງການກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍມີເປົ້າໝາຍໃຫ້ສິນ ເຊື້ອແກ້ປະຊາຊົນທີ່ຍັງທຸກຍາກຕາມມາດຕະຖານຄວາມທຸກຍາກ ທີ່ໄດ້ຜ່ານການປະເມີນຂອງຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃນແຕ່ລະໄລຍະ ຕິດພັນກັບວຽກງານພັດທະນາຊຸມນະບົດຮອບດ້ານ ແລະ ວຽກງານບ້ານ 3 ສ້າງ.

ສໍາລັບນະໂຍບາຍສິນເຊື້ອໃໝ່ໃນການສະໜອງສິນເຊື້ອປະກອບສ່ວນແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກຂອງປະຊາຊົນໃຫ້ສາມາດ ຕອບສະ ໜອງກັບໜ້າທີ່ການເມືອງໄລຍະໃໝ່ຂອງພັກ-ລັດຖະບານ ໄດ້ກໍານົດໄວ້, ທັງເປັນການແກ້ໄຂດ້ານອ່ອນ-ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ໃນການສະໜອງສິນ ເຊື້ອໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານສິນເຊື້ອໃຫ້ມີຄຸນນະພາບ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນສູງ ຕ້ອງມີສ່ວນຮ່ວມຂອງອຳ ນາດການປົກຄອງ ແລະ ຂະແໜງການກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍການສະໜອງສິນເຊື້ອຜ່ານອົງການຈັດຕັ້ງການເມືອງ-ສັງຄົມ ໂດຍການນໍາໃຊ້ ບົດຮຽນທີ່ມີຜົນສໍາເລັດຈາກທະນາຄານນະໂຍບາຍ ສັງຄົມຫວຽດນາມ ໂດຍມີການມອບສິດໃຫ້ອຳນາດການປົກຄອງ ແລະ ຄະນະກຳມະ ການຄຸ້ມຄອງສິນເຊື້ອ ປະຕິບັດເປັນຕົ້ນຕໍ ຄື: ເຜີຍແຜ່ນະໂຍບາຍ ລະບຽບການກ່ຽວກັບການກູ້ຢືມເງິນ ຂອງ ທນບ ໃຫ້ສະມາຊິກໄດ້ຮັບ ຊາບ ແລະ ເຂົ້າໃຈປະຕິບັດ; ຄັດເລືອກສະມາຊິກ, ຈັດຕັ້ງກຸ່ມກູ້ຢືມເງິນ, ພິຈາລະນາວົງເງິນ ແລະ ເຊັນສັນຍາເງິນກູ້ຮ່ວມກັບສະມາຊິກທີ່ ກູ້ຢືມ, ພ້ອມທັງຕິດຕາມກວດກາການນໍາໃຊ້ເງິນກູ້ໃຫ້ຖືກເປົ້າໝາຍ. ລະດົມປະຊາຊົນຝາກເງິນ ແລະ ເກັບກູ້ໜີ້ຄືນທັງຕົ້ນທຶນ, ດອກ ເບ້ຍຕາມກຳນົດ; ແກ້ໄຂໜີ້ທີ່ສະມາຊິກ ບໍ່ຊໍາລະໜີ້ຕາມກຳນົດສັນຍາ, ສົມທົບ ທນບ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງກວດກາແກ້ໄຂບັນຫາ ຕ່າງໆ ທີ່ກະທົບຕໍ່ເງິນກູ້, ພ້ອມທັງລາຍງານຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ ທນບ ເປັນປົກກະຕິ ແຕ່ລະເດືອນ, ງວດ, ປີ ແລະ ລາຍງານສຸກ ເສີນຕາມເຫດການ.

ສະເພາະການສະໜອງສິນເຊື້ອ 4 ຮ່ວມ ເປັນການຜັນຂະຫຍາຍດຳລັດ ເລກທີ 348/ນຍ, ລົງວັນທີ 16/11/2017 ການສະໜອງ ສິນເຊື້ອ ຈະເນັ້ນໃສ່ເປົ້າໝາຍໃຫ້ປະຊາຊົນໃນ 23 ເມືອງເປົ້າໝາຍທີ່ທຸກຍາກ, ມີ 876 ບ້ານ, 24.521 ຄອບຄົວ ທີ່ຍັງທຸກຍາກ ໂດຍ ການມີສ່ວນຮ່ວມຈາກ 4 ພາກສ່ວນ ຄື: ທນບ ມີໜ້າທີ່ຈັດຫາແຫຼ່ງທຶນ; ການສະໜອງແຫຼ່ງທຶນສິນເຊື້ອໃຫ້ກັບປະຊາຊົນ ແລະ ການ ເຜີຍແຜ່ລະບຽບການສິນເຊື້ອ; ກົມພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ສະຫະກອນ ມີໜ້າທີ່ໃນການຈັດຝຶກອົບຮົມການສ້າງຕັ້ງກຸ່ມການຜະລິດ, ກຸ່ມການອອມເງິນ; ການຝຶກອົບຮົມດ້ານການເງິນ ແລະ ການກຳນົດຄອບຄົວທຸກຍາກ, ຄອບຄົວຫາກໍ່ຜົນທຸກ, ຄອບຄົວຜົນທຸກແລ້ວ; ກົມສົ່ງເສີມເຕັກນິກ ແລະ ປຸງແຕ່ງກະສິກຳ ມີໜ້າທີ່ໃນການຈັດຝຶກອົບຮົມເຕັກນິກການປຸກຝັງ-ລ້ຽງສັດ ແລະ ການປຸງແຕ່ງກະສິກຳ ແລະ ກອງທຶນຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ ມີໜ້າທີ່ໃນການຈັດຝຶກອົບຮົມການປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງຊຸມຊົນ, ກຸ່ມຊ່ວຍເຫລືອຊຶ່ງກັນ ແລະ ກັນ.

ໂດຍ: ຣັດສະໝີ ດວງສັດຈະ

ເງິນກີບຄືກຽດສັກສີຂອງຊາດ ໃຊ້ຈ່າຍສະຫຼາດ ຊາດພັດທະນາ